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 نبذة تعريفية 

 بقسم المحاسبةاستاذ المحاسبة المشارك 
 المحاسبةمسجلة قسم 

 لمؤهلاتا

 جامعة ام درمان الإسلامية  – دكتوراه في المحاسبة

 جامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا   – ماجستير محاسبة وتمويل

 جامعة الخرطوم  –دبلوم عالي في المحاسبة 

 الأنشطة الأخرى جامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا –بكالوريوس محاسبة وتمويل 

  البحثيةلإهتمامات ا

 المؤسسات المالية –المحاسبة والتمويل 

 النشر العلمي 

 دور الهندسة المالية الاسلامية في ادارة المخاطر في المصارف الاسلامية )تجربة المصارف الاسلامية بالسودان( (1)

 الاسلامية بالسودان(دور المحاسبة في رفع كفاءة التخطيط والرقابة لبناء اقتصاد سليم )تجربة المؤسسات المالية  (2)

 .( في سوق المال السعوديIFRSمتطلبات تطبيق معايير التقارير المالية الدولية ) (3)

تأثير معايير السلوك الأخلاقي المحاسبي على نزاهة الممارسة المهنية بالتطبيق على مجلس تنظيم مهنة  ىمد   (4)

 المحاسبة والمراجعة بالسودان

 )بالتطبيق على المصارف الاسلامية(  السعوديأثر المخاطر المالية وإدارتها على سيولة الأسهم في سوق المال  (5)

 )بالتطبيق على جامعة نجران( أثر التكامل بين المراجعة الخارجية والداخلية للحد من الفساد المالي (6)
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Professional Summary 

Associate Professor of Accounting, Department of Accounting 

Registered Accounting Department 

Qualifications   

PhD in Accounting - Omdurman Islamic University 

Master of Accounting and Finance - Sudan University of Science and Technology 

Higher Diploma in Accounting - University of Khartoum 

Research Interests  

Accounting and Finance - Financial Institutions 

Publications  

(1 ) The role of Islamic financial engineering in risk management in Islamic banks (the 

experience of Islamic banks in Sudan) 

 

(2 ) The role of accounting in raising the efficiency of planning and control to build a sound 

economy (the experience of Islamic financial institutions in Sudan) 

 

(3 ) Requirements for applying International Financial Reporting Standards (IFRS) in the 

Saudi money market. 

 

(4 ) The extent of the impact of standards of ethical accounting behavior on the integrity of 

professional practice by application to the Council for Regulating the Accounting and 

Auditing Profession in Sudan 

(5 ) The impact of financial risks and their management on stock liquidity in the Saudi capital 

market (by application to Islamic banks) 

(6 ) The impact of integration between external and internal auditing to reduce financial 

corruption (by application to Najran University) 

Other Activities 

 

Personal Picture 


